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ČESKO: Je až neuvěřitelné, co všechno vypověděl COVID-19 o naší společnosti. Nezvyklá situace
usvědčila řadu osobností z naprosté zabedněnosti.

Začněme zvolna. Celkem neškodné, zato pitoreskní výroky spáchala řada umělců. Nyní asi už většina
společnosti chápe, že leckteří umělci plácají ohledně nákazy – tudíž by lidé konečně mohli pochopit
třeba i to, že stejní umělci dlouhodobě plácají i jinde, třeba když mluví o ekonomice a euru, což
ovšem už není pro každého tak průhledné.

Králem šašků se stal herec a principál Divadla Na Jezerce Jan Hrušínský. Jako jeden z
prvních vykřikoval, že smyslem zákazů ve spojení s nákazou je likvidace všech nepohodlných. Jinde
zase glosoval, že strašení imigranty nezabralo, tak má zabrat epidemie. (Nu, bylo to asi stejně
erudované, jako když v minulosti mluvil o „nutnosti přijetí eura“.)

Jiní umělci pro změnu tvrdili, že koronavirus má posloužit jako nástroj k ovládnutí Rady České
televize. Prý je ideálním nástrojem fašistů a komunistů v době zákazu demonstrací. (Bez komentáře.)

Jindy skrytá iracionalita se ovšem lavinovitě demaskuje i jinde ve světě. Tak například ve
Španělsku uspořádaly feministky demonstraci k oslavě MDŽ. Akce se konala i přes varování, že je to
v době pandemie nevhodné. Účastnice nesly transparenty s hesly jako například „Sexismus zabíjí víc
než koronavirus”. A výsledek? Ženy si virus vesele předávaly. Pozitivní je i manželka premiéra. (V
době psaní tohoto textu zatím ve Španělsku podlehlo koronaviru přes 500 lidí. Pochybuji, že má
sexismus tak velkou mortalitu. Na transparent se tedy evidentně vloudil statistický šotek.)

Češi v mnoha ohledech reagují rychleji než většina evropských zemí. Platí to jak o zákazu
shromažďování, tak také například jako jedni z prvních uzavírají hranice. Nechme stranou ryze
odbornou diskusi, zda to je epidemiologicky vhodné či nikoliv. Řekněme to takto: Je po tom silná
společenská poptávka. Lidé se ve většině cítí víc chráněni. Současně to ovšem pobouřilo nejen
umělce, ale i řadu progresivistických novinářů – a tím pádem většinu českého Twitteru, který je
jejich doménou.

A tak se najednou nejen na Twitteru vaří téma, jak je to u nás děsné, je prý u nás ohrožena
demokracie. Akorát že to netrvá dlouho a to samé, co dělá česká vláda, dělají i vlády další. Stejně
jako Češi mají zůstat doma i Italové, Španělé, Rakušané, Francouzi, Poláci, Dánové… I Švýcarsko
jako jedna z nejstarších demokracií světa vyhlásilo stav nouze. A to ani nemluvím o zavřených
hranicích či obchodech v USA. Prostě samé diktatury jako hrom.

Jestli však pandemie odhalila kromě lidské blbosti ještě něco, pak to byla neschopnost
EU. Najednou je vidět, jak moc se mýlili všichni ti, kteří moralizovali a pohoršeně nám vysvětlovali,
že jsme měli přijmout euro už dávno a že čím více integrace, tím lépe. Zlatá koruna. Aktuálně prudce
oslabila, čímž dala zkoušené ekonomice mimořádně vítaný polštář. To bychom s eurem nikdy neměli.

A EU předvedla dokonalý chaos a selhala na plné čáře. Nejprve předsedkyně Evropské komise
Ursula von der Leyenová prohlásila, že nesouhlasí s uzavíráním hranic, ke kterému přistoupila ČR,
protože je to narušení života lidí a přeshraničního obchodu. Odvolala se přitom na názor Světové

https://cz24.news/marketa-sichtarova-jak-epidemie-odhaluje-lidskou-blbost/
https://cz24.news/marketa-sichtarova-jak-epidemie-odhaluje-lidskou-blbost/


zdravotnické organizace. Jen o pár dnů pozdněji najednou EU přišla na to, že uzavře své vnější
hranice. Tak souhlasí, nebo nesouhlasí? Má to smysl, nebo nemá? Má to v tom už Brusel jasno? A aby
komedie byla dokonalá a názorná ukázka neschopnosti polopatická, dneska šéfka Evropské komise
prohlásila: „Myslím, že my všichni, kdo nejsme experti, jsme na začátku koronavirus podcenili.“ A že
prý snad už všichni podle ní všichni pochopili, že drastická opatření jsou nutná.

Následně vůdkyně EU pěkně kolektivisticky zkritizovala i Německo a Francii kvůli omezení
vývozu ochranných masek. Prohlásila: „To vede k opětovnému zavedení vnitřních hranic v době,
kdy je potřeba solidarita mezi členskými zeměmi. Společný trh musí fungovat.“ Zní to pěkně. Akorát
že se demaskuje, že národní stát je náhle víc než EU. Základy, na kterých EU stojí, nefungují. A není
pravdou, že za to mohou jen nové postkomunistické státy. Francie a Německo se také chovají podle
principu košile bližší než kabát. Evropská myšlenka žije jen v dobrých časech, ve zlých časech je
mrtvá.

Leckomu to připomíná návrat před rok 1989. Mně sice v jistém ohledu taky, ale jinak než
progresivistům. Nebojím se o nás, ale o zbytek Evropy. My se zatím chováme víceméně racionálně.
Alarmující jsou ale prohlášení zejména německých a francouzských politiků. Ti se nestydí mluvit o
tom, že v boji s virem mohou i znárodňovat. To jako, že když se znárodní Deutsche Telekom nebo
Siemens, umře míň lidí? Nebo že když vlastníkovi vezmeme to, o co má zájem se starat, a dáme to
úředníkovi, který má zájem pěstovat si svou moc, ekonomice to pomůže? Někteří politici si to asi
myslí.

Francouzský prezident Emanuel Macron mezitím své ovečky ubezpečil, že kvůli epidemii
nepadne žádný podnik ani podnikatel. Tak téhle pohádce vážně věřím. Velké továrny přerušují
výrobu, malé krámky nesmí otevřít. Lidé nepracují, sedí doma, nenakupují. Ale nikdo nepadne. No
jasan. A teď tu o vlkovi.

Socialisté se stále tváří, že peníze rostou na stromech. ČSSD například vymyslela, že každá
rodina s dětmi by měla dostat příspěvek 1000 korun na dovolenou v tuzemsku. (To asi jako důkaz
evropské sounáležitosti, kterou tak hlásají…?) Netrvalo dlouho a ČSSD svůj příspěvek ze svého
Facebooku smazala. Sama asi pochopila míru té hlouposti. Podobné nesmysly se ale šíří celou
Evropou rychleji než COVID sám.

Něco vám řeknu. Není to COVID, co evropskou civilizaci zničí. COVID fakt jako lidstvo
přežijeme. Evropskou civilizaci zničí socialismus, který se s pandemií utrhl ze řetězů.
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